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Ahir dijous 8 un
grapat de benicar
landos es van reu
nir virtualment a un
deis xats de Vila
web per tal de
comentar I'actuali
tat local en clau
irónica. Hi ha ha
ver gent que ara és
a Barcelona, Va
lencia, Castelló o
Madrid.

La Coral Polifónica Benicarlanda
celebra el seu mig segle d'histó
ria, sent una de les pioneres del
País Valencia. La trajectória ha
estat recopilada per I'organització
a través de pósters, fotografies i
una informació generada a través
de 50 anys.

L'Orfeu Universitari de Valencia,
ha confirmat la seua assistencia
a aquest 50é aniversari, de
manera que clausurara el Cicle
de Concerts de prim~vera. L'As
sociació Musical 'Ciutat de Beni
carló' que enguany celebra el seu
25 aniversari, participara activa
ment en els actes programats
amb un repertori d'opera.
Al Palau de la Música de Valen

cia, el 28 d'octubre es realitzara
un concert conjunt entre la Coral
Polifónica i la Banda de Música
'Ciutat de Benicarló' i es presen
tara el CO dedicat a la música
espanyola que s'anira gravant al
lIarg de I'any.

La Coral esta més viva que maL
Felicitats!

Coral Polifónica

.--------------------------------------------------------------------------_ ......-------_.. .,
I I

I Carlos Ferrer I
i i
I I
! !

! Carlos Ferrer és el nou director del Gabinet !
I de Premsa de I'Ajuntament. Des de LA !
1 VEU felicitem aquesta intel.ligent elecció. i
I I
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JAVI PASCUAL

IHA
un excés

en la producció'
que ha fet baixar
els preus i que
obliga a vendre
les carxofes a la
indústria
conservera

per a les Cooperatives",
destaca.

Tot i la situació, Edo no
amaga que la qualitat de la
carxofa de Benicarló, per la
seua denominació d'origen,
fa que tinga uns preus alts
en relació a altres, pero
reconeix que "no podem
competir tenint un preu
més elevat perqué carxo
fes d'una mica menys de
qualítat que la nostra
valen menys de la meitat
del nostre preu".

El futur passa per la
indústria conservera, enca
ra que hi ha problemes:
"Aquesta té un Iímits. Per
una banda tan sois com
pra la que necessita, i per
I'altra et fica el preu que
vol, perqué sap que el
lIaurador ha d'acceptar o,
si no, lIanc;a a perdre part
de la collita".

d'oferta, estan minvant
els preus molt a la baixa",
confirma Edo.

Un ciar exemple és el
preu que es pagaya al mary
del 2000, unes 170-180
pessetes per quilo, mentre
que enguany s'esta pagant
vora les 80 pts/kg. "És una
merma per al lIaurador i

campanya de promoció de la Denomina
ció d'Origen: "Sí que es fa una campan
ya promocional, pero em pareix poc
efectiva. L'administració hauria d'inver
tir més i dotar-la de major capacitat
d'expansió. Crec que totes les parts
implicades (Consell Regulador, equip
de Govern, Cooperativa, etc) haurien
d'estuadiar noves fórmules com podria
ser crear una empresa conservera nos
tra, de la ciutat, amb un ampli ventall de
productes, no tan sois la carxofa. amb
la que es podria millorar la distribució i
venda de la carxofa i de la resta de pro
ductes del camp benicarlando".

A més a més, Brusca no s'oblida de
millorar també en altres aspectes. "Cal
actualilzar-se. Els lIauradors han d'a
postar cada vegada més pel reg per
goteix, així com introduir més les
noves tecnologies per evitar tot tipus
de malalties". Joan Brusca també fa una
crida a la millora de les ajudes: "El
Govern ha d'entendre que cada volta
garantir un cultiu 'de qualítat és més

.car, per aixo cal augmentar les ajudes
per els lIauradors", diu al nostre setma
nari LA VEU.

als interessos deis lIaura
dors benicarlandos. "En
quan a preus, la campan
ya sera un desastre", com
indicava a LA VEU Guiller
mo Edo, Director de la Coo
perativa Agrícola Sant Isi
dre de Benicarló.

"S'ha pogut recullir
carxofa en molts punts
del País Valencia. A Múr
cia, en no fer tant de fred,
la planta ha produ"it molt
més que en atres anys i
ara, en tindre un excés

A t~~V:A, . {E~A" ~VJs.~ '~"2 ~, ,,"'-P ¡¡ Va

e RXOFA
Els preus no
acompanyen

lb,

El nou Secretari General del País Valen
cia de La Unió deLlauradors, Joan Brus
ca, confirma la situació per a enguany de
la carxofa: "És un cultiu d'hiverns
suaus i enguany ha estat així. Als pro
pers dos mesos, en la segona etapa
d'aquest cultiu, eixira més del 60% de
la producció, circunstancia molt nega
tiva perqué s'esta juntan molt de cultiu
en molt poc espai de temps i el mercat
no necessitara tant de producte",

A I'igual que Edo, Brusca reconeix que
I'eixida immediata sera la indústria, peró
"les conserveres s'aprofitaran perqué
no estan necessitades de carxofa i
especularan amb el preu. Enguany la
campanya passara a la historia per ser
de les més nefastes",

Per aquest motiu el maxim responsable
de La Unió analitza les possibles
sol.lucions de millora. "Buscar noves
vies de comercialització, ées a dir,
potenciar molt més el tema de I'expor
tació, obrir mercats desconeguts a
nivell nacional i internacional per ven
dre la nostra carxáfa", destaca.

Una altra idea és desenvolupar una

ISMAEL MATEU

L'hivern no ha estat positiu
per a la carxofa de Benicar
ló. Des del passat de
sembre no ha fet el fred
que s'esperava a les nos
tres terres i a la resta d'au
tonomies de I'estat, cir
cunstancia que ha provocat
que augmentés en conside
ració la producció per la
campanya 2001.

Aquest fet ha portat una
lectura molt negativa per

-
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Renuncia com

a reg"dor

ISMAEL MATEU

Enrie Moya va renunciar el
matí de dijous al carrec de
regidor i portaveu del BLOC
Nacionalista Valencia a I'A
juntament de Benicarló. El
motiu se centra en que a
partir d'ara ocupara el
carrec d'assessor d'urba
nisme de la Secretaria de
Política Municipal de la for
mació nacionalista, cir
cumstancia que el man
tindra apartat de l'activitat
política local.

Moya va assegurar
durant la seua roda de
premsa, acompanyat entre
d'altres pel president del
BNV (Pere Mayor) i el dipu
tat provincial (Antoni Por
car), que deixa el carrec per
voluntat propia recordant
que ell mai no ha buscat
millorar la seua situació

personal a través del partit
perque "el BLOC és un
partit seriós".

En aquesta línia va conti
nuar explicant que "les
persones que formem el
BLOC no som persones
que tinguem afecció als
cimecs. Tenim vocació de
servei i quan assumim
papers dins de la política
no és per millorar la nos
tra situació personal. Ho
he dit moltes vegades, el
que té interessos perso
nals no entra en política a
través del BLOC, més
quan té altres opcions".

5EN5E COBRAR
Moya va recordar que "no
he cobrat cap de les retri
bucions que com a porta
veu del BLOC se'm van
assignar, ja que vaig
renunciar voluntilriament

en el seu momento No és
cap secret".

Moya va assegurar que
existeix una bona sintonia
amb els seus companys de
partit negant que la renún
cia es produ"ira com a con
seqüencia d'una crisi. Tot i
aixo, va reconéixer que

oya va
estar

acompanyat
entre d'altres pel
president del
BNV (Pere
Mayor) i el dipu
tat provincial
(Antoni Porcar)

existeixen discrepancies en
alguns temes, pero que
considera normals. "Hi ha
un bon ambient en el par
tit i mantinc bones rela
cions amb Francesc
Xavier Rodríguez (regi
dor) o Vicent Coll. Com a
totes les cases, sempre
existeixen diferent opi
nions en alguns temes.
És un fet del tot normal,
segur".

EMPAR ANGLÉ5
En el proper pie municipal
s'oficialitzara la renúncia i a
continuació el BLOC bus
cara la propera persona dis
ponible de la seua lIista,
elegint-se també al nou por
taveu. La següent a la lIista
és Empar Anglés.

El BLOC compta en I'ac
tualitat amb quatre regidors
a I'Ajuntament.

•



LA VEU DE BENICARLÓ
9 de mar<t de 2001 local O

JORDI MAURA
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LGUNS
deis

propietaris no
descarten acudir
als tribunals i
frenar la
urbanització

seguir que I'urbanitzador
continue captant nous
terrenys, Bel indica que
estudien realitzar una inu
sual operació creditícia
"per a que els propietaris
mantinguen els seus
terrenys i no arriben a
I'urbanitzador, de manera
que puguen anar tornant
el prestec i no es vegen
obligats a vendre", enca
ra que manifesten la seua
preferencia pel consenso

Bel explica que "no es
pot dur a terme un pro
jecte de reparcel.lació
d'aquestes maneres, amb
cartes que coaccionen
els propietaris i intenten
abusar de qui no té tota la
informació jurídica ne
cessaria" .

LA NOSTRA TELE

".;'C,'·C·Ó

POVET
A la recerca
delconsens

JORDI MAURA

L'Associació de Propietaris
de la Partida Povet (APPP)
de Benicarló manifesta a
través del seu portaveu
Ximo Bel que la seua enti
tat buscara fins al darrer
moment la negociació de
millores per als propietaris
en I'actuació urbanística.
La APPP celebra que "per
primera vegada el regidor
d'urbanisme ens haja
rebut a I'ajuntament per
tal d'establir, amb els tec·
nics municipals, fins on
poden arribar les nostres
pretensions de salva
guardar els drets deis
propietaris" .

Els propietaris al marge
de I'Agrupació d'lnterés
Urbanística (AlU), uns 80,
estan agrupats principal
mente entorn aquesta
associació que encapyala
Ximo Bel. No descarten, de
no produir-se una aproxi
mació, acudir als tribunals i
frenar la urbanització pels
vicis existents en algunes
fases del procés, "ja que
existeixen acte~.notarials
on els propietaris mani·
festen haver-se desmar
cat de la AlU". Per a acon-

van ser alguns deis aspec
tes que es van tractar
durant la reunió que es va
allargar per espai de més
d'una hora després de
visionar el nou Projecte de
Fira Valencia mitjanyant
una recreació virtual.

Juan Manuel Urquizu,
va mostrar la seua satis
facció pel resultat de la
reunió indicant que "els
responsables del FIM
han assegurat que el nou
projecte reafirmara enca·
ra més la fermesa i el
prestigi de la Fira Inter
nacional del Moble". En
aquesta Iínia també va
parlar Gloria Vaquero

PREOCUPACló
Projecte.Fira Valencia

A.C.E.M.B.M.
A. C. E. M. S. M.

L'Associació Comarcal
d'Empresaris del Moble del
Baix Maestrat ha mostrat
la seua preocupació pel
nou Projecte de Fira Valen
cia.

Aquesta mateixa setma
na es reunien a les ins
tal.lacions de la Unitat Tec
nica d'AIDIMA a Benicarló
un bon nombre d'empresa
ris de la comarca amb res
ponsables de la Fira Inter
nacional del Moble en
capyalaments pel seu di
rector, José Manuel Ponz,
amb I'objectiu de conéixer
el Nou Projecte de Fira
Valencia i les expectatives
que representa la seua
execució per a I'expansió
de la Fira Internacional del
Moble, catalogada com
una de les més importants
de quantes se celebren a
Europa.

La finalització de les
obres i I'espai d'exposició-

-
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PARQUING
Ja tindrem on deixar el cotxe?

LA VEU DE BENICARLÓ
9 de mar<;: de 2001

Pesca
Arena al

port
JaRDI MAURA

ISMAEL MATEU

L'alcalde va informar en
roda de premsa que el par
quing de la Plalfa Constitu
ció esta tot esperant I'auto
rització d'lndústria per
poder obrir les seues por
tes aquest mes de marlf.
Jaime Mundo explica que
"ja fa tres mesos que es
va demanar aquesta
autorització i fa exacta
ment 15 dies vam enviar
a Conselleria uns docu
ments" . Mundo va desta
car que el parquing podria
ser obert per a les festes de
'Sant Josep', si arriba I'au
torització i amb la contrac
tació d'una asseguranlfa,
de 8.00 del matí a 20.00 de
la vesprada en unes hores
limitades provisionalment,
amb una capacitat d'un
centenar de vehicles.

D'altra banda sobre el
tema de la Fabrica Palau,

Mundo va informar que a
finals del mes de marlf es
remetra I'informe de I'Ofici
na Pateco sobre les neces
sitats comercials de Beni
carló, per poder donar una
lIicencia d'ocupació.

Un altre deis temes que
Jaime Mundo va tractar va

ISMAEL MATEU

ser la nova proposta d'ac
cessos que ja es va apro
var fa dos mesos en pie
referent a un enllalf, el que
actual.ment es coneix com
la Ratlla del Terme. Mundo
va indicar que "donara
eixida amb unes roton
des separades".

Els pescadors asseguran
que les obres de regene
ració del litoral entre
Benicarló i Peníscola i les
noves infraestructures
creades al Port Esportiu,
posen en situación deli
cada I'entrada de bar
ques al recinte portuario

El temporal de L1evant
del passat cap de setma
na ha posat de rellleu els
problemes amb els quals
s'enfronta a diari la flota
de 32 barques amb que
compta Benicarló. Els
pescadors vénen obser
vant una important acu
mulació d'arena a I'entra
da del port que vinculen,
sense dubte, al temporal
de L1evant i a I'arena que
arriba de la regeneració
de la costa entre Benicar
ló i Peníscola. En
aquests temporales surt
beneficiada particular
ment la zona nord.

r--------------------------------~---·----------,
JAVI PASCUAL

Sant Joan de Déu
Portes obertes

El Parc Comarcal de Bombers de Benicarló, va cele
brar el dia del seu patró 'Sant Joan de Déu' el passat
dijous 8 de marlf. El parc va realitzar una serie d'activi
tats, entre les quals es trobaven unes jornades de por
tes obertes, que es van realitzar el dissabte 3 i diu
menge 4. En la celebració del seu patró hi va haver
una gran assistencia de públic de diferents poblacions
de la comarca. Els bombers van realitzar a tots els
seus visitants una visita per les instai.lacions del parc.
Tot aixó va estar acompanyat i explicat per personal del
parc, segons informa Ismael Mateu.L ~

rt
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COM CREMAR?

Foc a I'agricultura

societat

Concurs
aparadors

AJUNTAMENT

JAVI PASCUAL Com és tradicional i amb
motiu de les properes
festas falleres, la Junta
Local Fallera i l'Associa
ció de Comerlt i Serveis
de Benicarló (Pymec),
amb el suport de l'Ajunta
ment, a través de l'Agen
cia de Foment d'lniciati
ves Comerciales, convo
ca el concurs d'apara
dors deis comerlt0s de la
localitat.

Aquest concurs pretén
incentivar els comer
ciants de la ciutat per a
que facen més atractius
els aparadors de les
seues tendes de cara als
ciutadans que ens visiten
durant aquests dies.

El termini d'inscripció
finaliza el porper dime
cres dia 14 de marlt a les
13.30 del migdia. Els
interessats poden acudir
a la seu de la Pymec al
carrer Major, 42 de Beni
carló.

El jurat visitara els
aparadors el mateix dia
14 de marlt a partir de las
17.00 de la tarda.

Els premis es lIiuraran
divendres 16 de marlt a
les 21.30 al pavelló.

CATEGORIA O
Setmana Santa, Pasqua i
setembre, no s'autoritza la
realització de foc lIevat per
mís especial.

CATEGORIA C
Octubre, novembre i de
sembre. Tots els dies fins a
les 15.00 hores.

CATEGORIA B
Juny, juliol i agost. Podran
realitzar-se tots els dies de
la setmana des de I'eixida
del sol fins a les 11.00
hores.

L MES DE
setembre

no es pot ter toc
cap dia de la
setmana (cate
goria D)

maigo Podran realitzar-se
tots els dies des de I'eixida
del sol fins a les 15.00
hores.

CATEGORIAA
Gener, febrer, marlt, abril

ISMAEL MATEU

L'Ajuntament de Benicarló,
ha confeccionat el Pla Local
de Cremes, aprovat per la
corporació municipal i la
Conselleria de Medi Am
bient.

El pla estableix les nor
mes basiques i regula les
condicions d'activitats que
requerisquen I'ús del foc en "
les explotacions agrícoles.
En I'ambit territorial alió que
s'ha establert en el pla sera
d'aplicació en tot el terme
municipal. En I'ambit perso
nal, es regiran pel pla, els
propietaris de terrenys i titu
lars de drets d'ús.

Les accions o activitats
que requereixen I'ús del foc
són les següents: crema de
restes de poda de cultius
lIenyosos, oliveres, ame
tlers i altres fruiters i la
crema d'altres restes agrí
coles, com la carxofa que
ocupa una gran extensió a
Benicarló.

Les cremes es regularan
i s'organitzaran d'acord
amb la distribució en les
següents categories

!
t ~ t ~ ".,.
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I Servisca este article per a comuni- moltes, moltíssimes fotografies. web, per tal de fer una revista de la I
I car-vos que la nova pagina web de la La web s'anira ampliant a partir de festa que ja comenlta a la nostra I
I Junta Local Fallera de Benicarló es la setmana queve, només es comen- localitat. I
I traba ja disponible des del dia 1 de ce a sentir I'olor dala pólvora crema- Us agrairiem, en nom de I'equip I
I marlt a la xarxa. Podreu trobar I'edi- da i les primeres disfresses del Ninot que I'ha elaborada i de la Junta Local I
I ció electrónica del conegut lIibret de apareguen. Cada plantada de falla, Fallera, que us en féreu ressó de I'e- I
Iles Falles de Benicarló 2001 amb la I'actualitat, les anecdotes, les reco- xistencia de la mateixa. I
: crida, salutacions, composicions fal- manacions per a circular millor per http://www.taronja- I
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CarnestoI
Com cada any, els xiquets i les xiquel
Menuts hem celebrat el Camestoltes. Ha e:
molt sonada i divertida. Com sempre, tall11
gracies a tots e1s pares que ens han acomp:
que tan amablement ens han ajudat a creu
fer una bona desfilada. El Camestoltes s'~

s'ha acahat

~. '. MAGDALA':I:'MEN
v ~ ,. •• -~.#. •

L ----

r----------------

Em trabo amb el benico.r·
lando Joon Brusca. Nou Secretari
Genero! de la Unió de Hauradors
al Pais Valencia, que ens
ensenyara el seu despatx

I'Ajuntament de Cas
telló i la Universitat de
Valencia (de la qual
depenia I'antic Col.legi
Universitari de Caste
lió) van rebre aques
tes distincions a més
de la societat de Cas
telló, representada pel
primer president ales
hores del Consell de
Participació Social, el
professorat, el perso
nal d'administració i
serveis i I'alumnat.

laveudebenicarlo@hotmail.com 696.85.08.41
E-MAIL (INTERNEl) TELoFON

VILAWEB

que va injectar en les
institucions i empres
ses que finalment van
fer possible el somni
de la ciutat de Caste
lió. Així mateix, I'acord
destaca que la con
cessió suposa un
"reconeixement a
I'estore; i I'exit de la
posada en marxa
d'aquesta Universi
tat". En I'acte també
es van entregar vuit
distincions extraor
dinaries a represen
tants d'altres tants
col.lectius i institu
cions que han tingut
un paper destacat en
la creació i consolida
ció del centre universi
tari. Les Corts Valen
cianes, la Diputació i

La Universitat Jaume I
de Castelló comme
mora el seu dese ani
versari. El passat 27
de febrer es van com
plir deu anys de la cre
ació de la Univeristat
Jaume I de Castelló.
Aquella vesprada, un
acte academic va retre
homenatge de gratitud
a totes les entitats,
col.lectius i persones
que han col.laborat
durant aquets deu
anys en el desenvolu
pament de la institució
universitaria castello
nenca. A les 19.30
hores, la sala d'actes
del campus de Borriol
va acollir la solemnitat
de la cerimonia com
memorativa, en la qual
es va entregar la
Medalla d'Or al seu
primer rector, el
professor Francesc
Michavila. La Junta de
Govern va decidir fer
aquest lIiurament a
Michavila per I'impuls

LA JAUME I
FA 10 ANYSI

EL CÓMIC SETMANALI
Brusca ens ensenya el seu despatx

Xavier Burriel

e centrals



JENICARLÓ
de 2001

J
1ajor, 1)

I
(Iecla, 39)

Diumenge 11
A Carceller (Iecla, 39)
Dilluns 12
M.Febrer (Benavente, 5)

Dimarts 13
M. Febrer (Navarra, 12)
Dimecres 14
J. Cid (Sant Joan, 33)

Dijous 15
F. Santos (Major, 1)
Divendres 16
A Badenes (Majar, 46)

centrals o
Premi de'

Curts
El Festival Internacional
de Cinema de Comedia
de Peníscola convoca la
VIII edició del Premi
Samuel Bronston per a
Curtmetratges, amb I'ob
jectiu d'ajudar els joves
que Iluiten per fer cinema
al nostre país. Peníscola,
a més a més, vol a'ixí
honrar la memoria del
productor de la pel.lícula
'El Cid', que tant va signi
ficar en el desenvolupa
ment de la ciutat.

Poden participar tots
els nous realitzadors de
nacionalitat espanyola
que no hagen dirigit cap
lIargmetratge. Els cúrt
metratges han de pertan
yer al genere de come
dia. Les pel.lícules hau
ran de tindre una durada
inferior a 18 minuts i hau
ran de presentar-se en
format de 35 mm. Les
obres podran presentar
se en qualsevol de les
lIengües oficials de I'estat
espanyol. En el cas que
no siguen en castella o
en catala hauran de sub
titular-se o remetre text
adjunt en castella o
catala.

Les pel.lícules han
d'haver estat produ'ides
amb posterioritat al 21 de
mar9 de 2000. En relació
a la inscripció assenyalar
que es realitzara enviant
una copia en vídeo (VHS)
de la pel.lícula. Les ins
cripcions acaben el 4 de
maig de 2001. El Comité
de selecció, format per
representants del Festi
val de Cinema de Come
dia de Peníscola, s'enca
rregara d'escollir els sis
curtmetratges que, entre
tots els inscrits, participa
ran en el concurs i es
projectaran.

Divendres 9
22.30

964.47.03.71

Dilluns 12
19.45 i 22.30

NÁUFRAGO

Dissabte 10
19.45 i 22.30

Diumenge 11
17.00, 19.45 i 22.30

Baix Maestrat
COMARCA

MAGDALA I MENUTS

tes de Magdala i
stat una celebració
)é volem donar les
anyat i als policies
lar els canes per a
la cremat i la festa

----------------------------~
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ECOlOGIAI
Antenes i mobils, perill per a la salut?

Pere Bausa
Arlandes

ments científics. Es
demanen estudis que
demostrin que les esta
cions base o mobils no
causen cap tipus de
malaltia. Que s'hauria de
fer, establir si tenen rela
ció o no amb tates les
malalties hagudes i per
haver? S'han trobat con
nexions inesperades: I'ús
del mobil augmenta la
probabilitat d'accidents
de transit i redueix el con
sum de tabac als ¡les
joves. Sembla que distrau
als conductors i obliga a
triar en que gastar els
diners, entre el tel6fon o
el paquet de tabaco
L'OMS recomana pro
maure una informació
veral(, situar les estacions
base tenint en compte
consideracions esteti
ques i la susceptibilitat de
la població i impedir I'ac
cés a menys de 6 metres
de les antenes.

La quantitat d'esta
cions base ha augmentat
molt al fer-ho el nombre
de companyies i de
mobils, 24,2 milions al
2001. Les torres me
tal'liques tenen un im
pacte visual ciar. Caldria
situar-les en zones in
dustrials, amb les ante
nes de diverses compan
yies en una mateixa torre,
allunyant-Ies deis 1I0cs
habitats i disminuint I'im
pacte visual, fent el
mateix al medi rural o
forestal. El paisatge, tant
urba com natural, és un
be de tothom, un be
comunal que no es pot
malmetre com si res. Cal
una norma estatal o
valenciana que fixi tot
ayo, així com una infor
mació clara i verac; deis
mitjans de comunicació.

fluencia de les radiofre
qüencies en la salut
humana. Certs efectes
com dolors· de cap, ner
viosisme o depressió,
són explicats, sovint, per
I'ansietat provocada per
tenir una estació base al
costat de casa. Com
passa en tata investigació
científica, hi ha algun
punt no del tot aclarit. Així
els mecanismes deis can
vis no patologics produHs
dins de la cel·lula per les
ones de més baixa fre
qüencia També calen
estudis epidemiologics
més complets sobre els
efectes deis mobils en el
desenvolupament deis
cancers amb temps de
formació de més de a 10
anys. El mobil fa poc
temps que hi éso

Sobretot per la gran
implantació de la telefonia
mobil com per la inquie
tud popular, més que pels
possibles efectes sobre la
salut, la investigació con
tinua. Ayo pero, no apa
reix reflectit en els mitjans
de comunicació ni en 1'0
pinió de la societat. La
veritat mediatica s'imposa
per sobre deis coneixe-
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a 30 metres o directament
sobre el sastre. Les ante
nes emeten un feix d'o
nes paral'lel al sol impac
tant poc a I'edifici que
tenen a sota. Causen un
cert escalfament inapre
ciable a més de 5 metres.
Un efecte menor que el
d'un forn microones o
repetidor de televisió.

Des de fa 50 anys, s'ha
estat estudiant I'efecte de
les radiofreqüencies en la
salut: radars, despres les
Iínies d'alta tensió i ara
les estacions base i els
telefons mobils. L'Orga
nització Mundial de la
Salut des del 1996 porta
un programa d'investiga
ció en aquest campo Hi ha
diverses Iínies: estudis de
cultius cel.lulars i d'ani
mals (ratolins, cucs, etc)
sotmesos a diverses dosi
de radiofreqüencies.
Estudis epidemiologics
per a establir la relació
estadística entre una
malaltia concreta i I'expo
sició a radiofreqüencies.
L'OMS afirma, basant-se
en el 25000 articles d'in
vestigació publicats en 30
anys, que no hi ha
evidencies de cap in-

Afinals de 1999 a
Calig una forta pro
testa del ve'lnat, va

impedir la instal·lació
d'una "antena" o estació
base de telefonia mobil.
L'ajuntament acorda no
donar més lIicencies.
Onda ha havia fet abans.
Durant els primers mesas
del 2001 , més de 50
pobles i ciutats del País
ValenCia prenen la matei
xa decisió, Benicarló a
principis de mary. Es
crea, fins i tot, la Societat
Valenciana d'Afectats per
la Contaminació Electro
magnetica. A Elda una
ordenanya municipal obli
ga a retirar les "antenes"
ja instal.llades. Que ha
provocat aquesta mena
d'estampida? S'han fet
públics algun estudi cien
tífic que prove el perill de
les ones electromagneti
ques? Sembla que tot el
contrario

L'energia d'una ona
electromagnetica és pro
porcional a la freqüencia,
qLJantitat de pertorba
cions per unitat de temps,
i I'amplitud o "grau" de la
pertorbació. Les més
energetiques són els
Raigs X ¡UVA, ¡poden
tenir efectes mutagens
als éssers vius. La radia
ció infraroja, microones i
radiofreqüencies, produe
ixen escalfament. Les de
més baixa freqüencia
(ELF), línies d'alta tensió,
tenen efectes lIeus, no
patologics, poc coneguts.

Les estacions base uti
litzen radiofreqüencies
de 900 a 1800 megahertz
i una potet:lcia (energia
emesa per unitat de
temps) d'uns 100 watts.
Consten d'antenes d'un
metre per 30 centímetres,
muntades en torres de 15

...
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CAMBRILS
Coral Polifónica

CLAU DE FA

EI4 de mar~, un dia que els
meteorolegs deien que ens
entollaríem, la Coral Polifo
nica Benicarlanda va arri
bar al "bon Port de Cam
brils" per celebrar la VI
Roda Coral organitzada per
la Federació Catalana
d'Entitats Corals de les
Comarques Meridionals.

El 1I0c d'encontre es va
situar a la magnífica ermita
de la Verge del Camí, edifi
ci amb solera, de principis
del XVII i amb una torre
preciosa.

Van intervindre la Coral
Santa Rosalia (Torredem
barra), la Coral Nova Unió
(Vila-seca) i la Coral Verge

del Camí, anfitriona de I'es
deveniment.La Coral Po
lifonica Benicarlanda, diridi
da per Josep Vicent Arnau,
va interpretar l'Ave María
de 1. L. de Victoria (1548
1611) situant I'auditori en
un clima místic i espiritual.
El Negra Sombra de J.
Montes Rosalía de Castro
va recollir aquest clima per
transportar-nos a la dol~a i
impresseionant realitat vis
cuda per Rosalía de Cas
tro.

Els contrastos ens fan
sentir vius i la interpretació
de La Hamaca de J. Tray
ler, dins del món de les
habaneres, va permetre
I'explosió de I'alegria medi
terrania a I'auditori. Dins

d'aquesta tonica alegre i
dins deis negres espirituals
es va emmarcar The Ani
mals are Coming, que pel
seu to feia perillar I'idioma
original, pero que sense
cap mena de dubte impri
mia aquesta celeritat que
exigeix el passatge de l'Ar
ca de Noé.

Com a conclusió d'a
quest variat repertori vam
gaudir de Con el Vito de M.
Massotti, que va tindre una
dansa magnífica i acompa
sada de la nostra coralista
Sonia Iborra.

El final de I'actuació, des
del cor, ens va sonar a glo
ria perque també I'auditori
ens va regalar amb bravos i
es van aixecar.

En finalitzar I'actuació
les quatre corals van inter
pretar Un cavaller tot Fent
Camí, el Cant deIs Ocells i
el Cant de la Senyera.

Al final es va c10ure I'ac
te i va comen~ar la frater
nització entre les taules
plenes de canapés, mitges
lIunyes i amb una generosi
tat que fa de Cambrils un
bon port per arribar i asse
gurar-se un bon apat. Ens
van deixar a tots preparats
per interpretar can~ons fora
de programa.

La distancia i les hores
ens van fer tornar perque
els fideus rojos, el cava i la
variada manduca ens podia
haver donat corda fins a la
matinada.

IITBRESI
Allímit

Josep 1\7[
San Abdon

-

A
quest recull de contes és el pri
mer lIibre que publica una
nova editorial valenciana,

"Brosquil edicions", que amb una
nova col·lecció de narrativa intentara
trobar un 1I0c en el cada dia més viu,
malgrat les dificultats, panorama lite
rari catala al País Valencia.

Pasqw;Í1 Mas (Almassora, 1961)
esta vivint un moment dol~ en la seva
trajectoria literaria, aquest és el
segon Ilibre que ha publicat durant
I'any 2000, i les darreres setmanes
ha estat guardonat amb el premi de
novel'la "Enric Valor" a Alacant, i el
premi de teatre "Ciutat de Vila-real".

"Histories de la frontera" és un
recull de relats en els quals els seus
protagonistes es troben gairebé sem
pre en una situació Iímit, sovint ins
tal'lats en la imperceptible frontera
que separa la vida de la mort. El pri-

mer deis contes "L'escriptor famós"
suposa un homenatge a allo que
desperta I'interes per la lectura i per
la fantasia, segurament un homenat
ge a Jorge Luis Berges, -I'escriptor
famós respon a les sigles de J.L.B.-.

A partir d'ací el misteri i la fantasía
es desborden, el conte "El fax" ens
presenta una histor'ia inquietant
sobre la condiciódel doble. L'estat de
coma és el protagonista d'alguns
deis relats, a "Ni d'ací ni d'enlla" un
premi Nobel descobreix el que pensa
un pacient que es troba en aquest
estat, a "Les amistats perilloses" un
home es queda en estat de coma per
no anar a la mili i descobreix els
perills que comporten les persones
que I'envolten.

Les diferencies matrimonials es
traslladen més enlla de la mort a
"Celia amb una escala darrere del

sol" i "L'assassí impossible" que ens
porta de sorpresa en sorpresa en el
seu final. Alguns relats porten una
certa carrega d'ironia, és el cas de
"L'assassinat que cer'cava una coar
tada", i també d'humor "Els banys
paral'lels", encara que pot ser siga el
conte más mal resoli.

Els contes d'aquest lIibre són una
bona mostra d'alló que podríem ano
menar realisme magic, una bona
ocasió per a deixar anar la fantasía i
també per a procurar-nos certa
inquietud sobre I'inconegut de I'e
xistencia humana.

PASQUAL MAS (2000).
Histories de la frontera.

Valencia. Brosquil edicions.
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INTERNET
Arriba la radio

al seu gust
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107.3 "·
RADIO BENICARLÓ EMISSORA MUNICIPAL

107.3 FM

AJUNTAMENT

L'Emissora Municipal de
Benicarlá té un nou servei
per a tots els oients: la radio
a la carta. El regidor de Cul
tura, Francisco Flos, i el
tecnic de la radio municipal,
Joan Peirá, van presentar
la pagina web de I'emissora
municipal, que s'emmarca
dins de la política d'apostar
per les noves tecnologies
que ofereix actualment
internet.

La radio municipal es
converteix així en una de

OAN
FI<dlI--·····{;'~Peiró és
el creador
d'aquesta nova
experiencia que
barreja radio i
internet

les emissores municipals
pioneres a tot I'Estat
espanyol en oferir aquest
servei.

El regidor de Cultura,
Francisco Flos, va destacar
que els oients, i especial
ment els internautes, "po
dran a partir d'ara escol
tar les noticies, els repor
tatges o les entrevistes
quan ho desitgen".

Les notícies podran ser
lIegides i escoltades quan
I'internauta ho crega con-

venient conectant-se a la
sigüent adre<;:a: www.ajun
tamentdebenicarlo.org.

TECNIC
El tecnic de I'emissora i
creador d'aquesta innova
dora pagina, Joan Peirá, ha
destacat que en el disseny
s'ha apostat pels contin
guts d'audio, "a una pági
na d'una emissora muni
cipal s'han de poder
escoltar els seus contin
guts".

SAFAREIG
Pasarán más de mil años...

La Colla
deis Tafaners

PASARÁN MÁS DE MIL AÑOS...
Ja poden passar falles, tabals o
dies mundials de la carxofa, que la
pla<;:a segueix esclafada ahí al mig
del poble. Fa uns anys un artista
anonim i enemic de les reformes va
batejar la placeta deis Bous amb el
nom de Crimen de Cuenca... Inno
cent! Ja tarda a retolar aquesta
pista d'aterratge: pla<;:a del doctor
Hannibal Lecter.

MEMORIA INCIVIL
Tan sois la rancúnia mal digerida o
la més absoluta inconsciencia po
den explicar I'aberraciá que exhi
beix una instituciá escolar confes
sional local en la' seua pagina web.
N'hi havia prou a proclamar I'ale
gria de la congregaciá perque

alguns deis seus membres difunts
probablement seran beatificats pel
bisbe de Roma per haver mort en
defensa de les seues creences. La
resta sobrava: la retorica martirolo
gicofeixista de I'any quaranta no
pot dur ara res de bo.

CARNESTOLTES
Vam anar al carnaval del lIagostí
pero, tranquils, no hi vam deixar ni
un duro, tot de casa. Diu que van
posar un tren especial des de
Valencia i tot perque els valencia
nets poguessen disfrutar de I'únic
carnaval caribeny que se celebra
sota zero. Mentrestant qui ha d'a
nar a treballar a Castellá xoca amb
una realitat que no admet disfressa:
no hi ha trens suficients. Al sen-

dema un agranador de Vinaros opi
nava pel Canal 56 més content que
un gat amb dos rates mentre treba
lIava: "A la capital els carrers han
d'estar néts, perqué som una
capital de comarca... i no dic res
de les carxofes, eh?" Tot coneixe
ment, I'home.

TORNA-U LA TROMPA AL XIC
Enmig de tot aquest pueril estira-i
arronsa deis lIagostins, un o altre
ha tingut la idea genial de combinar
en el mateix perol galeres i carxo
fes. I els cuiners de la mar s'han
esglaiat només de pensar-ho. Més
bé podríem usar la proposta per a
traduir allo castella de mesclar la
velocidad con el tocino. De segur
que ens faria més profit.

..
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DE DIUMENGE A DIUMENGEI
Benicarló 3 - Vilafranca (del Sit?) 2

Paco Del Castillo i Rodolfo Serrano
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Com veig que passen €lIs
dies i el Cap de Redacció
d'aquest setmanari enca
ra no m'ha dit res, vaig a
fer-me una entrevista. No
és la primera que em faig,
vosté ho sap, pero em fa
molt de goig i no puc evi
tar-ho.

El nostre entrevistat
d'avui no col. labora
directament amb cap
falla, Ii fa panic qualsevol
tipus d'artefacte pirotec
nic, no s'ha vestit mai de
faller i no es gastaria
tants de diners per des
prés cremar-los. "Faria
más sopars" -diu molt
convenyut-. Malgrat aixo,
se I'ha vist més de dues
vegades de marxa a la nit
fallera. Molta cara.
Com va estar el partit?
M'han dit que lagent es
va avorrir una mica.
Certament, amic. Va ser
el pitjor partit que hem
vist al nostre camp a
questa temporada. Ara
comprenc una mica millor
el resultat de la setmana
passada.
Algun veil conegut a Pe
quip de Vilafranca?
Me n'alegro que em faces
aquesta pregunta que era
perfectament previsible
després de la primera
qüestió. Efectivament,
I'entrenador-jugador deis
rjvals no era altre que
Peña, exjugador del Beni
carló. Jo el recordo, basi
cament, perque una
vegada, al camp de l'Ala
cant, va saludar I'afició
d'aquella nostrada terra
tot abaixant-se €lIs panta
lons demostrant que ell,
com tots €lIs mortals, té
dos anques que li envol
ten el forat del ces.
També vaig rememorar,

després de veure com li
pegava una puntada a
una tanca publicitaria, el
seu caracter una mica
esquerp.
Creus que el vent va
perjudicar el Benicarló?
Indubtablement. Pero el
vent va bufar de la matei
xa manera per a tots dos
equips.
Vols afegir alguna cosa
más del vent?
Sí, home. El fort vent va
fer que me n'adonés de la
posició de les tres bande
res que posen €lIs diu
menges al Municipal de la
Carxofa. Per aquest ordre
i de dreta a esquerra
segons s'entra al camp,
CD Benicarló, Blavera i
rojigualda. La que millor
onejava era la del mig, i la
més sema, la nostra (la
del Benicarló, vull dir). No
cal aprofundir en el mar
cat simbolisme de I'esce
na.
Vols afegir alguna cosa
más del partit?
La millor cosa del partit va
ser el resultat, ja que mat
car el gol de la victoria
quasi dumnt el temps afe
git li dóna una especial
emoció a I'espectade.
També voldria destacar
que es van notar massa
les absencies d'Adell i
Raül. Va debutar amb el
nostre equip un xiquet
amb €lIs cabells inexis
tents (rapats) que respon
al waltdisneia nom de
Laion (o Lion), que es veu
que el seu nom és Layo
nel (o Lione!) i que algú
va dir que, tot pelat, tan
secallós i amb una monu
mental arracada a I'orella
esquerra, la seua moder
nor cridaria molt I'atenció
si I'alineaven alguna

vegada per aqueixos
camps de per ahí en
amunt L'escardalenc
xicot va evidenciar una
comprensible manca de
rodatge a la categoria.
Algú del públic et va cri
dar especialment I'aten
ció?
També m'agrada molt que
em faces aquesta pre
gunta i ara que ho dius,
sí. Vaig veure el nostre
alcalde i vaig poder cons
tatar de quina manera tan
espectacular ha minvat el
seu volum abdominal. No
sé si és una preparació
per a la setmana que
se'ns ve al damunt o sim
plement és qüestió de
salut. Pero així esta
millor. També em vaig
fixar en la manera de
seure que té el que -aixo
diu ell- ha de ser el futur
president del CDB. Asse
gut al centre de la 1I0tja
presidencial, amb cara de
satisfacció i posat de sufi
ciencia senyorívola.
Vols afegir alguna cosa
más en general?
Evidentment que sí. Que
estic molt content de
poder-me entrevistar una
vegada més malgrat €lIs
nuls merits que tinc per
meréixer un íntervíu tan
complet i complex. I que
~ Ben~arló jugaC~ seu
proper partit al camp de
l'Orpesa i que espero que
guanye, que el Sant
Mateu va guanyar el Catí
i es converteix en el nos
tre maxim rival.
I ja per acabar, vols afe-

o gir alguna cosa más
abans que et torne a
preguntar si vols afegir
alguna cosa más?
Faltaria més! Mira, m'a
gradaria que €lIs jugadors

esports e

del Benicarló no patiren
diumenge vinent cap sín
drome post cavalcada del
ninot. Pero es veu que no
només m'agradaria a mi
perque tinc entés que
I'estaf tecnic del CDB ha
decidit concentrar-se,
com €lIs equips grans,
abans del desplayament
a Orpesa.
Per últim, vols afegir
alguna cosa más per als
aficionats del Benicar
ló?
Sí, que no es preocupen
que pujarem i que, encara
que no s'ho puguen creu
re, l'Orpesa no té cap
mena d'ajut institucional;
una altra cosa seria si I'e
quip de futbol d'aquesta
bella població de la Costa
del Azahar fóra un equip
d'esquax, aleshores ja
n'hauríem de parlar. De
tota manera, em temo,
abans que acabe la tem
porada, alguna mala pas
sada d'un Rafa Barbera
que és entrenador del
Sant Mateu i que sempre
que pot va per aqueixos
camps de Déu i per les
emissores de radio que li
donen catra tractant de
bombardejar totes les
bones actuacions del
nostre Benicarló. I és
que...

Així va ser com vam
acabar I'entrevista. Jo
encara volia "afegir algu
na cosa más" pero la.
manca d'espai no m'ho va
permetre. El meu ego i la
meua autoestima no han
quedat encara del tot
satisfets i Ii prometo que
encara que siga una
vegada a I'any continuaré
entrevistant la persona
més impresentable que
conec. Fins una altra
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GUlLLEM SEGARRA

Tercera victoria consecuti
va per a I'equip benicarlan
do. Aquest cop el rival va
ser l'Alqueries que va
donar més feina del que es
pensava. En principi el par
tit es presentava prou facil

NS CAL'
el teu

suporto En dis
sabte: handbol.
Vine al pavelló a
veure el partit
contra el Quart
de Poblet. Els
playoff en joc!

per als benicarlandos, ja
que la diferencia de punts
entre un equip i I'altre és
important. Pero, el Benicar
ló es va veure desbordat a
la primera meitat per un joc
brillant deis visitants. La
defensa no va saber com
parar la velocitat de I'AI
queries i el marcador, al
descans, va ser de 10-11
per als visitants. Al vestidor
I'entrenador va arengar els
jugadors per que es con
centraren en el seu joc,
sobretot en defensa. I així
va succeir. L'equip va can
viar a una defensa 6-0,
quasi impenetrable i I'AI
queries va desaparéixer
del campo En atac, els
benicarlandos van co
menyar a moure la pilota
rapidament i els gols no
van tardar en arribar, un
parcial de 6 a 1 a falta de

C. H. BEN1CARLÓ 24
Miguel Puerto, Jordi Figueras (2), Afexandar Jovic (9),
Guillermo (4), Feclé (5),Vicente,'Castell (3), Esteban, 
equip inicial-, Míchel (1), Cristian Pellicer, David Escu
ra

C. H. ALQUERIES 19
Manuel, Jhan Vicent. (3), Jesus Robies (2), Vicente
Peñarrolla (5), José .Monfort (4), José López, Adrián
Pérez -equip inicial~, José Notari, José Nebot (2), Raúl

Domingo, Vicente Nebot (3).

10 minuts per a la fi del
partit va ser determinant.
Ara I'equip esta a 3 punts
del playoff, tasca dura per
als benicarlandos, pero, tot
i aixo, les possibilitats co
mencen guanyant aquest
dissabte al Quart de Poblet
(6é c1assificat) al nostre
pavello. Necessitem el teu
suport.

Po\lE'LCOf'11

VICTORIA
DE NOU

6-2
XAVI BESALDUCH

El Povet.Com necessitava
guanyar i ho va aconseguir.
Després d'encadenar una
serie de resultats negatius
que havien posat en perill
la seua presencia a la lIi
gueta d'ascens a Divisió
d'Honor, els benicarlandos
van sumar una victoria molt
important davant d'un rival
di recte.

L'Albacete va ser un

equip excessivament dur
que es ,va beneficiar d'un
pessim arbitratge.

POVET.COM
Alfonso, Rubén Moya, Che
lete, Manolín i Astillero 
cinc inicial-, Chus, Mauri
cinho, Edu i Felipe.

ALBACETE
Pablo, David, Raúl Rodrí-

guez, Edmur i Roberto 
cinc inicial-, Augusto,
Conde, Ángel iRobson.

ARBITRES
Juan de Dios Fernández i
Arsenio Ruiz (Granada).
Van explusar Iván Astillero i
Pablo.

GOLS
1-0. Min. 4: Iván Astillero.

...
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I C. M~LLOMS I
IALCASSER I

(J)
I . m I
I LIM. BELTRAN 55 8 I
I ALBORAIA 40 Z I

. (f)

I r I
I VILA-REAL 99 » I
I C. RILLO 73 ~ I
I () I
I C. B. BLÓ 43 < I
I E. QUARTELL 28 IL .J

FUTBOL BASEI
Derrota a casa
C. F. BENIHORT 3
C. D. ALMENARA 4
Primera Regional Cadet

Ni contra el darrer classificat es guanya.
La mateixa historia, els mateixos prota
gonistes, el mateix desenlla9. Aquesta
pel.lícula ja cansa per ser repetida. Pri
mera part acceptable, inicis de la sego
na amb el marcador a favor i partit apa
rentment controlat i en els darrers 20
minuts la traca habitual, el partit afer
punyetes i I'equip cada vegada més a
porp de Segona Regional. Quina lIasti
mal

C. F. BENIHORT 'A' 7
C. D. ALMENARA 'A' 1
Primera Regional Infantil

L'lnfantl segueix aferrat a la primera
posició, a l'espera deis decisius partits
que vindran. Álex Borras, amb quatre
gols, va ser I'estrella d'un partit sense
historia.' Després d'ajornar-se el partit
contra la Vall d'Uixó caldra estar més
atents als propers desp!a9aments a
Onda i Benicassim. La primera regional
arriba als moments decisius.

C. F. TRAIGUERA 3
C. F. BENIHORT 'B' O
Segona Regional Infantil.

L'lnfantil B no va poder repetir a Trai
guera el sensacional partit d Is primera
volta i va haver d'inclinar-se davant I'e
vident superioritat del segon c1assificat
de la competició.

COPIES DIGITALS DE FORMAT MENUT I DE PLÁNOLS
AMPLIACIONS I REDUCCIONS DE L'1°J'o AL 400°J'o

COPIA DES DE DISQUET, DIGITALITZACIÓ D'IMATGES

~"

'-.:Y'

COPISTERIA COPIES COLOR
LLIBRI;RIA
PAPE~ERIA LASER DIGITAL

EVDL Lectures recornanades
'Sant Slai, 2 - 12580 SENICARLÓ Tel.: 964475698

ISMAEL MATEU
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2~:O. Min. 18: Chelete.
3-0. Min. 27: Chelete.
3-1 Min. 28: R. Rodríguez.
4-1 Min. 36: Manolín.
5-1 Min. 37: Chelete.
5-2 Min. 37: Roberto.
6-2 Min. 39: Felipe.

PAVELLÓ
Al voltant de 700 persones
al Poliesportiu Municipal de
Benicarló.

La presentació de PO-:
VET.com, el portal generic
de las comarques del nord
de Castelló, es va celebrar,
el passat dilluns 5 a les
20.30 a les oficines de
POVET.com, situades a
carrer Alacant, local 1.

Oferira l'actualitat más
destacada de les poblacio
nes del Alt i el Baix Maes
trat i Els Ports.



"Des que va ser regidor Patricio Forés
ningú no s'ha preocupat pels esports"
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molta gent a nivell perso
nal i formatiu. Tot el que
he guanyat són molts
amics.
Com veus I'evolució de
Benicarló?
Esta creixent. Ha avanyat
prou. Tenim serveis de tot
tipus i qualitat de vida.
L1astima que moltes vega
des pels interessos indivi
duls i socials no hem
pogut evolucionar tot alió
que ens mereixem els ciu
tadans.
Que canviaries, qué li
falta a Benicarló?
Pujar una mica més el
nivell cultural. Falten zo
nes verdes, ens falten
moltes coses encara per
afrontar la realitat actual.
Els nostres polítics hau
ríen de preocupar-se més
per elaborar un sistema
que evitara que molts deis
nostres joves hagen d'a
nar-se'n fora a estudir o
treballar.
Que és alió que més t'a
grada?
Home, que almenys els
benicarlandos tenim molta
il.lusió per millorar i aixó
ens fa veure un futur molt
millor.
A qui creus que hem
d'entrevistar?
A qualsevol persona gran
que ens puga fer veure la
realitat d'abans.

l·.~1.IM
Pepe Forés és un benicarlando de 41 anys que

porta 25 anys dedicat al Club Handbol Benicarló, del
qual ell és un deis fundadors (en I'any 1976). A més
a més, va fundar el desaparegut Club de Ping-Pong i
va' ser un deis impulsors de la famosa i també desa
pareguda L1iga de Penyes de futbol, on jugava amb
I'equip Les Foracu. Es dedica al negoci d'impremta i
és copropietari de la Impremta 4-Colors, de propíeta-
ris benicarlandos, peró ubicada a Vinarós.

Parla'ns d'algun record
que no hages oblidat?
Bé, no tots els clubs
poden dir que han portat
al seu pavelló a la selec
ció olímpica espanyola
per prepara les olimpía
des, o fer una fase de
c1assificació mundial de
xiques o que el nostre
equip senior haja jugat
davant el campió de la
Recopa, un equip is
landes, fins i tot el partit
entre les seleccions júnior
d'Espanya i Dinamarca.
Són grans moments.
Els polítics de Benicarló
estan ajudant?
No. Crec que I'esport a
Benicarló esta en una
situació peno'sa. Institu
cionalment parlant esta
abandonat de la ma de
Déu. No hi ha un segui
ment municipal, i sobretot
falta una estructura espor
tiva organitzada. Crec que
des que va ser regidor
d'Esport Patricio Forés
mai no s'ha preocupat
ningú pels esports que no
siguen el futbol.
Per que et coneix tant la
gent?
Perque m'he donat a
coneixer sent actiu al
poble i donant-ho tot per
I'handbol i per la gent. Si
d'alguna cosa estic or
gullos és d'haver ajudat

bol no tingue molta gent,
perque hi ha una oferta
lúdica, d'oci i televisiva
amb la qual un esport
amateur no pot competir.
I com veus el futur?
Home, ara estem millor
que fa 3 anys, encara que
pitjor que en fa 9. Hem
aplegat a un punt que
volem recuperar nova
ment la cantera, perque
sense ella estem perduts.
Peró tindra un paper fona
mental el Govern munici
pal. Si no es traballa per
I'esport base a tots els
nivells, ens afonarem no
saltres i les altres entitats.
Quin és el teu model
d'escola d'handbol?
N'hi ha molts. A Benicarló
fa molta falta una bona
estructura municipal d'es
port base, amb tot ti pus
d'ajuda i on tots els
xiquets juguen a tots els
esports, compaginant la
iniciació i la motricitat.
Sera més endavant quan
els joves decidiran a quin
esport volen dedicar-se.
Com veus el nou projec
te de la nova junta direc
tiva?
Sempre, com tots els
nous projectes, és il.lusio
nant. Tan sois espero que
es materialitzen en reali
tats totes aquestes idees i
iniciatives que es volen
comenyar a desenvolupar
des de la base fins el pri
mer equipo Tot radica en
les ganes de treballar.

Com van ser els inicis
de I'handbol a la nostra
ciutat?
L'handbol va iniciar-se al
Col.legi Menor i després
va passar a jugar-se a les
escoles. És un esport jove
i primerament es jugava
amb onze jugadors. Tot va
iniciar-se fa un 30 anys.
Jo jugava en alevins i j¡:¡
recordo partits del Beni
carló davant el Vinaros al
Col.legi Menor. Jo anava
a La Salle i compaginava
futbol i handbol. L'Herma
no, que era el meu profes
sor i a la vegada tecnic
d'handbol, va dir-me: "O
jugues nornés a futbol o
et suspendré". I no vaig
tindre opció. Ja, ja.
Hi ha afició per I'hand
bol a Benicarló?
L'any 1993 va ser I'epoca
de maxim esplendor, vam
pujar a 2a Nacional i hi
havia molta afició. Actual
ment és lógic que I'hand-

REC QUE HAURIEU
d'entrevistar Pepe Forés

per dedicar tota una vida a la
millora de I'handbol"
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